Deadline extended: 
Call for papers:
International Seminar on Incidence and Safety of Abortion: New Evidence and Improvements in Measurement
Organized by the IUSSP Scientific Panel on Abortion Research and the Population Council-Ghana.
Accra, Ghana, 3-5 December 2018
Deadline for abstract submissions extended to 31 May 2018.
Accurate measurement of abortion incidence and safety is essential given its relevance for a broad array of issues, ranging from the demographic, to sexual and reproductive rights, gender equity and women’s health and survival.  However, the social and political sensitivity of abortion means that carrying out high quality research on this topic in general, and including work on abortion incidence and safety, is difficult. Many indirect methods have been developed in response, to provide approximate measures of incidence and safety.  Researchers continue to improve and expand on these approaches, as well as testing new ways to improve direct reporting by women on surveys.  

This seminar will bring together demographers, public health specialists, sociologists and anthropologists, as well as scholars from other related disciplines interested in exchanging the latest scientific knowledge on measurement of abortion incidence and safety. The seminar will provide an opportunity to present new work on these topics, including papers presenting empirical findings and those with a methodological focus. 

Please read the full announcement for this seminar. 
Online Submissions: 
The IUSSP Scientific Panel on Abortion Research invites researchers submit online by 31 May 2018 a short 200-word abstract AND an extended abstract (2 to 4 pages, including tables) or a full unpublished paper for consideration. To submit an abstract please fill out the online submission form on the IUSSP website: http://iussp.org/en/iussp-seminar-submissions.   

The seminar will be limited to about 20 contributed papers. 

Abstracts and papers may be submitted in English, French or Spanish. However, the working language of the meeting is English, and presentations must be made in English. 

Submission should be made by the author who will attend the seminar. If the paper is co-authored, please include the names of your co-authors in your submission form (in the appropriate order).
 
Applicants will be informed whether paper is accepted by 15 June 2018. Participants must submit their complete paper by 31 October 2018. 
 
Current funding for the seminar is limited and efforts are under way to raise additional funds but the outcome is at this point uncertain. Participants are therefore encouraged to seek their own funding to cover the cost of their participation in the seminar. If available, funding will be restricted to IUSSP members in good standing and will be contingent upon submission of a complete paper of acceptable quality by the deadline for papers.

For further information, please contact Seminar Organizer Susheela Singh (ssingh@guttmacher.org).



Prolongation de la date limite :
Appel à communications :
Séminaire international : « Incidence et sûreté de l'avortement : nouvelles données scientifiques et progrès dans sa mesure »
Organisé par le Comité scientifique de l'UIESP sur les recherches en matière d’avortement et le Population Council-Ghana 
Accra, Ghana, 3-5 décembre, 2018
Date limite de soumission des résumés prolongée au 31 mai 2018.
Une mesure précise de l'incidence et de la sûreté de l'avortement est essentielle étant donné sa pertinence pour un large éventail de questions, parmi lesquels les droits démographiques, sexuels et reproductifs, l'équité entre les sexes, ainsi que la santé et la survie des femmes. Cependant, compte tenu du caractère extrêmement sensible de l'avortement sur le plan social et politique, il est très difficile de mener des recherches de qualité sur ce sujet, et en particulier sur l'incidence de l'avortement et sa sûreté. De nombreuses méthodes indirectes ont été mises au point pour en fournir des mesures approximatives et les chercheurs continuent d'améliorer et de développer ces approches et également de tester de nouvelles manières d'améliorer la qualité des réponses directes des femmes dans les enquêtes.

Ce séminaire réunira des démographes, des spécialistes de la santé publique, des sociologues et des anthropologues, ainsi que des chercheurs d'autres disciplines intéressées pour partager les résultats de leur recherche sur la mesure de l'incidence et de la sûreté de l'avortement. Y seront présentés des travaux nouveaux, notamment des communications présentant des résultats empiriques ou de nouvelles approches méthodologiques.

Veuillez lire l'annonce complète en anglais de ce séminaire. 
Soumissions en ligne :
Le Comité scientifique de l'UIESP sur les recherches en matière d’avortement invite les chercheurs intéressés à soumettre en ligne, au plus tard le 31 mai 2018, un résumé court de 200 mots ET un résumé détaillé (2 à 4 pages, tableaux compris) ou une communication complète inédite. Pour soumettre, veuillez compléter le formulaire de soumission en ligne sur le site web de l’UIESP.

Le séminaire comprendra une vingtaine de communications.

Les résumés peuvent être soumis en anglais, français ou espagnol. Cependant, la langue de travail de la réunion est l'anglais et les présentations devront être faites en anglais.

La soumission doit être effectuée par l'auteur qui compte assister au séminaire. Si la communication est rédigée par plusieurs auteurs, veuillez inclure les noms de vos co-auteurs dans votre formulaire de soumission (dans l'ordre approprié).

Les auteurs seront informés si leur communication est acceptée avant le 15 juin 2018. Les participants devront soumettre leur communication complète au plus tard le 31 octobre 2018.

Les financements pour le séminaire sont limités à l'heure actuelle. Des efforts sont en cours pour recueillir des fonds supplémentaires mais le résultat de ces efforts demeure incertain. Les participants sont donc encouragés à rechercher leur propre financement pour couvrir le coût de leur participation au séminaire. S'ils s'avèrent disponibles, les financements seront réservés aux membres de l'UIESP à jour de leur cotisation et conditionnés à la soumission d'une communication complète de qualité acceptable à la date requise.

Pour plus d'informations, veuillez contacter Susheela Singh (ssingh@guttmacher.org).

